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Města na Moravě lépe komunikují s veřejností  
Zatímco obce s rozšířenou působností si při 

vyplňování dotazníku pro společnost Westmin-
ster podle jejího ředitele Tomáše Studeníka 
dávaly záležet (byť i za cenu toho, že údaje do 
něho vpisovaly na starém psacím stroji), Úřad 
vlády ČR vyplnil dotazník obyčejnou tužkou a 
téměř nečitelně. Zato ministerstvo financí pro-
jevilo svoji důkladnost a vyplněný dotazník 
vrátilo celkem čtyřikrát (2x poštou, 1x faxem a 
1x e-mailem). Ministerstvo mládeže, školství a 
tělovýchovy však vůbec neuznalo za potřebné 
na dotazník reagovat. 

I taková zjištění vyplý-
vají z výsledků průzku-
mu úrovně komunikace 
úřadů státní správy a 
samosprávy s veřejností 
a médii, který dotazníko-
vou formou na sklonku 
minulého roku provedla 
společnost Westmister, 
s.r.o.  

Stalo se tak v rámci 
evropského výzkumného 
projektu European Mo-
nitor of Government 
Communications (EMGC) a na vlastní náklady 
společnosti Westminster. V průzkumu bylo 
osloveno 365 úřadů – ministerstva a další státní 
instituce, krajské úřady, magistrátní a městské 
úřady včetně úřadů obcí s rozšířenou působ-
ností. Dotazník, který si můžete z adresy  
http://www.westminster.cz pod odkazem Vý-
zkum stáhnout a zkusmo za svoji obec/své 
město vyplnit, obsahoval 61 otázek.  

Výstupem z průzkumu je 180stránková pub-
likace, kterou společnost Westminster připravi-
la ve spolupráci s agenturou Factum Invenio a 
jíž si lze u nositele projektu objednat v písemné 
podobě či na CD. O výsledcích průzkumu se 

dnes v Praze také diskutovalo na mezinárodní 
odborné konferenci. 

Zajímavé je, že z 25 nejlépe komunikujících 
městských úřadů a úřadů obcí s rozšířenou 
působností je jen třetina z Čech. Naproti tomu 
v top 10 magistrátních úřadů je jich sedm. 
Podobně patrně zaujme, že téměř 12 % oslove-
ných úřadů si ve svých rozpočtech na vnější 
komunikaci vyhradilo méně než 0,1 % výdajů. 
Něco málo přes 43 % úřadů na tyto účely počí-
tá s 0,1 až 0,99 % výdajů a pouze 11,2 % úřadů 

si na vnější komunikaci 
vyčlenilo 3 % z rozpočtu 
a více. 
Jako nejlépe komuniku-
jící úřady z průzkumu 
vyšly: 
V kategorii minister-
stva – MPSV (dále 
MMR a Mze), v katego-
rii státní instituce – 
Český statistický úřad 
(CzechInvest a Senát 
PČR), v kategorii kraj-
ské úřady – KÚ Zlín-
ského kraje (KÚ Morav-

skoslezského kraje  a dále společně KÚ Libe-
reckého a Pardubického kraje), v kategorii 
magistráty – Brno (dále společně Praha a 
Jihlava), v kategorii městské části v Praze – 
Praha 6 (Praha 7 a dále společně Praha 1 a 3), 
v kategorii městské části Brno – společně 
Nový Lískovec a Slatina (Kníničky), v katego-
rii úřady obcí s rozšířenou působností – 
Vsetín (Ostrava, Česká Lípa). Ocenění West-
minster Komunikační projekt roku 2007 
získal Magistrát hl. m. Prahy za projekt propa-
gace města a kampaň na posílení bezpečnosti 
(další ocenění putují na Prahu 6, do Šlapanic a 
Lipníku nad Bečvou).                                 ( r š )  

AKT UÁL NĚ  

Pro obnovu území po orkánu 
Vláda ČR 19. března schválila Strategii 

obnovy území postiženého ničivým orkánem 
v lednu 2007. Strategie, zpracovaná podle 
zákona o státní pomoci při obnově území, se 
zaměřuje především na obnovu lesů, které 
byly ve srovnání s ostatními druhy majetku 
postiženy nejvíce. Státní pomoc bude určena 
pro zalesnění kalamitních ploch a rekonstrukci 
rozvrácených porostů včetně pořízení potřeb-
né mechanizace. Finance budou čerpány z 
Programu rozvoje venkova ČR na období 
2007-2013, který připravuje ministerstvo ze-
mědělství. Podpora nebude poskytována na 
zpracování a likvidaci dřevní hmoty, kde lze 
pokrýt velkou část nákladů jejím prodejem. 
Další významně podporovanou oblastí je ob-
nova obecního a krajského majetku, pro kte-
rou bylo již v lednu uvolněno 200 mil. Kč. 
Ministerstvo pro místní rozvoj zaměří státní 
pomoc na obnovu majetku obcí a krajů, který 
plní veřejnou funkci (veřejné osvětlení, po-
zemní komunikace, infrastruktura, dopravní 
značení apod.), ale je obtížně pojistitelný. 
Finanční zdroje na tuto pomoc půjdou z pro-
gramu Obnova obecního a krajského majetku 
postiženého živelní nebo jinou pohromou. 
Podrobnosti o programu a zaměření pomoci 
jsou na www.mmr.cz pod odkazy Regionální 
politika-Regionální programy MMR-2007. 
Pro pomoc na obnovu majetku postiženého 
orkánem bude možné využívat i zdroje Státní-
ho fondu rozvoje bydlení, národních programů 
podpory malého a středního podnikání na rok 
2007, Operačního programu Podnikání a ino-
vace, který je připravován v působnosti minis-
terstva průmyslu a obchodu, či zdroje progra-
mu ministerstva práce a sociálních věcí Roz-
voj a obnova materiálně technické základny 
sociální péče a služeb. 

    Elektronický zpravodaj vydavatelství Economia   

28. 3. 2007   
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Co najdete v příštím vydání  

Moderní obce 
• Základní změny zákona o veřejných zakázkách 
• Úskalí nového zákona o střetu zájmů v praxi 
• Nástroj k soustředění investic do měst se začne 

využívat až napřesrok 
• Bezpečnost chodců na přechodu zvyšují svítidla 

v silnici 
• Co vyžaduje jarní údržba na dětských hřištích 
• Centrální zásobování teplem: Zůstat, či odejít? 

Jak rozhodne čas? 
• Účinná prezentace na radnici i jinde 
• Vstoupit na kapitálový trh chce nejen peníze, ale 

i chladnou mysl 
• Co brání hospodaření s dešťovou vodou 
• Hlavní zásady navrhování cyklostezek 
• Hostětín svítí ekologicky 
• TÉMA: URBIS INVEST 2007 
• PŘÍLOHA: Historické památky a sídla 
... a mnoho dalších rad a inspirativních textů 
 

Dubnové číslo se bude expedovat  
už příští týden. 

 

Kdo je v týmu pro vyjednávání s Bruselem  
První místopředseda vlády a ministr pro místní rozvoj Jiří Čunek minulý týden v Praze předsta-

vil ředitelce Generálního ředitelství pro regionální politiku Evropské komise (EK) Kataríně Ma-
thernové český tým pro jednání s EK. Ten povede další vyjednávání základního dokumentu pro 
čerpání financí z evropských fondů v následujících sedmi letech – Národního strategického refe-
renčního rámce ČR i jednotlivých operačních programů. Jejich prostřednictvím může ČR v letech 
2007 až 2013 získat kolem 780 miliard korun ze strukturálních fondů a Fondu soudržnosti. 

V týmu, jehož složení už schválila vláda, budou působit: náměstek ministra průmyslu a dopravy 
Ing. Martin Tlapa, MBA (pro cíl operačních programů konkurenceschopnost), členka Rady vlády 
ČR pro výzkum a vývoj PhDr. Milena Kopicová (sociální soudržnost), prof. Ing. Petr Moos, CSc. 
(doprava a životní prostředí) a MVDr. Milena Vicenová (regionální soudržnost). Dalšími členy 
týmu jsou náměstek ministra pro místní rozvoj, zmocněnec regionálních rad (řídících orgánů pro 
regionální operační programy) Ing. Ivan Matulík a ředitel Národního fondu Ing. Jan Gregor.  

Katarína Mathernová potvrdila, že Národní strategický referenční rámec předaný počátkem břez-
na do Bruselu splňuje všechny formální náležitosti a bude dojednán v řádu týdnů. Poté budou ná-
sledovat vyjednávání o operačních programech.                                                                                                                                                                          ( t z )  

Podle průzkumu mezi všemi krajskými úřady 
nejlépe komunikuje s občany KÚ Zlínského 
kraje (na snímku).                            Foto: archív 

http://www.moderniobec.cz
http://www.westminster.cz
http://www.mmr.cz
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Ptejte se ministra Kalouska 
K účasti na už 14. kongresu starostů a pri-

mátorů, který se uskuteční v rámci veletrhu 
URBIS INVEST ve čtvrtek 19. dubna na br-
něnském výstavišti od 10 hodin na téma Fi-
nancování obcí po daňové reformě, vyzývá 
předseda Svazu měst a obcí ČR, europoslanec 
Ing. Oldřich Vlasák. Přihlásit se na tuto akci 
můžete do 6. dubna na internetové adrese 
http://www.smocr.cz/formRegistration.aspx. 
Na kongres jsou mj. pozváni ministr financí 
Ing. Miroslav Kalousek a za opozici bývalý 
ministr pro místní rozvoj Mgr. Radko Martí-
nek. O zkušenosti z reformy veřejné správy a 
příjmů obcí na Slovensku by se měl s účastní-
ky kongresu podělit někdejší zplnomocněnec 
vlády SR pro decentralizaci veřejné správy 
Ing. Viktor Nižňanský (k některým aspektům 
financování územních samospráv v SR viz 
aktuální vydání MO 3/2007, str. 24).  

Více informací o kongresu i jeho doprovod-
ném programu uveřejní dubnové vydání Mo-
derní obce už příští týden. 

Stop kácení stromořadí u silnic 
O zastavení kácení silničních stromořadí 

požádali ministři životního prostředí a dopra-
vy před týdnem Ředitelství silnic a dálnic, 
hejtmany a ředitele krajských úřadů. Podle 
expertů ministerstva životního prostředí totiž 
někteří správci komunikací překračují rozsah 
zvláštního oprávnění daného zákony. Občané 
(ale například i obce), kteří se o kácení stromů 
podél silnic dozvědí, by měli kontaktovat 
Českou inspekci životního prostředí. Ta má 
kompetenci jednotlivé případy posoudit. Kon-
taktní telefonní číslo pro tyto případy je  
731 405 072. Zvláštní oprávnění ke kácení 
silniční vegetace je silničním zákonem (zákon 
č. 13/1997 Sb.) stanoveno pouze  pro případy, 
kdy konkrétní strom ohrožuje bezpečnost užití 
pozemní komunikace nebo neúměrně ztěžuje 
její údržbu. Zvláštní oprávnění tudíž není 
možné vztahovat na případy, jako je například  
rekonstrukce či rozšiřování  vozovky. Rovněž 
nelze považovat za důvod takovéhoto kácení 
statistiku o nehodovosti na území kraje bez 
bližšího upřesnění. 

ENVIRO 2007 v Kladně se blíží 
Diskutovat o trendech vývoje v tržních ob-

lastech ochrany životního prostředí a systému 
managementu, o nových přístupech při ochra-
ně životního prostředí, vyměnit si zkušenosti 
z plánování v oblasti vod, uskutečňování pro-
gramů v ochraně ovzduší apod. či plánování 
podle nového stavebního zákona. Takové jsou 
cíle konference ENVIRO 2007, kterou na dny 
26. a 27. dubna připravují do Kladna společ-
nosti CERT Kladno a CERT-ACO spolu se 
Středočeským krajem. Už tradiční konference 
bude mít letos dvě nosná témata: »O aktuální 
problematice v jakosti, environmentu a bez-
pečnosti je třeba mluvit« a »Ochrana životní-
ho prostředí při strategickém, regionálním a 
územním plánování ve Středočeském kraji«.  ̈

Detailní informace o konferenci a podmín-
kách účasti jsou na www.cert.cz. 

Čtěte odborný měsíčník Moderní obec 
Objednejte si ZDARMA ukázkové číslo  

na tel. lince 800 11 00 22 nebo na adrese 
http://ib.ihned.cz/predpl/a/nazk.php?idkamp=iHNed&tit=MO 

Registrace přístupu do archivu MO pro předplatitele ZDARMA  
na http://predplatitel.ihned.cz 

 

Přípravy 10. ročníku konference ISSS 2007 vrcholí 
V tradičním jarním termínu, letos ve dnech  

2. a 3. dubna, se v kongresovém centru Aldis 
v Hradci Králové uskuteční jubilejní 10. ročník 
konference Internet ve státní správě a samo-
správě ISSS 2007. O problematice e-govern-
mentu se bude diskuto-
vat především s otázkou 
»Jak dál?« a svoje po-
sluchače by měly nalézt 
i přednášky a diskuse  
o multiplatformních 
službách pro občany, 
portálech veřejné sprá-
vy, komunikační infra-
struktuře veřejné správy 
nebo problematice GIS, 
digitalizaci TV a bez-
pečnosti. Ministerstvo 
vnitra ČR tam představí 
své plány a vize pro 
nejbližší období, seznámí s novinkami v oblasti 
vydávání ověřených výpisů z registrů a odkryje 
více podrobností o projektu Czech Point.  

Větší zastoupení než dříve mají letos v pro-
gramu také problematika elektronizace justice 
(eJustice) či role informačních a komunikač-

ních technologií v cestovním ruchu nebo 
ochraně životního prostředí. Na řadu přijdou i 
informace o financování projektů z fondů Ev-
ropské unie, novinky v oblasti e-learningu a 
významnou součástí programu budou tradičně 

»best practices« měst, 
obcí a regionů. 
Oficiální záštitu nad 
konferencí převzali 
premiér Mirek Topolá-
nek a ministr vnitra 
Ivan Langer, odbornými 
garanty jednotlivých 
sekcí jsou ministerstva 
životního prostředí, 
vnitra a pro místní roz-
voj. Tradiční setkání 
zemí Visegrádské čtyř-
ky – V4DIS (Visegrad 
Four for Developing 

Information Society) se uskuteční pod záštitou 
předsedy Senátu ČR Přemysla Sobotky.                                           

                                                                                                                                                 ( t z )  
 

Více informací o konferenci ISSS 2007 včetně 
aktuálního programu lze najít na www.isss.cz. 

Když na URBIS INVEST, tak určitě i k pavilonu Z!  
Denně od 17. až do 21. dubna se na meziná-

rodním veletrhu investičních příležitostí  
URBIS INVEST na brněnském výstavišti před 
pavilonem Z uskuteční už tradiční ukázky 
protipovodňových opatření. Budete jim moci 
přihlížet vždy od 10, 
11.30, 13 a 14.30 hodin. 
Připravuje je opět Čes-
ká protipovodňová 
asociace (ČPPA) ve 
spolupráci se společ-
ností Veletrhy Brno, a.s.  

Letos se ukázky sou-
středí na témata: dyna-
mické účinky rychle 
tekoucí vody na objek-
ty, domy a mosty; 
ochrana rodinného do-
mu s garáží – nadzemní 
části i kanalizace; půso-
bení povodně na stavby 
– tlak a vztlak; strategie protipovodňové ochra-
ny; kotvení plavidel za povodně; použití provi-
zorního silničního mostu pro náhradní pře-
mostění za poškozené mosty při povodni; pro-
tipovodňové účinky poldru; mobilní protipo-
vodňová opatření. 

Prezident ČPPA Ing. Jan Papež podtrhl, že 
letošní pojetí ukázek vyjde ze skutečného prů-
běhu povodně, a to od vyhlášení druhého stup-
ně povodňové aktivity přes zabezpečení majet-
ku až po distribuci humanitární pomoci. Jako 

předloha pro scénář 
posloužily informace a 
zkušenosti z povodně 
ve Veselí nad Lužnicí v 
letech 2002 a 2006.  
ČPPA bude u pavilonu 
Z znovu provozovat i 
své poradenské středis-
ko. V něm se dostává 
rad zástupcům měst a 
obcí, které bojují s vel-
kou vodou, ale i jednot-
livým občanům, kteří 
mají své nemovitosti v 
blízkosti vodních toků.  
Samotný veletrh UR-

BIS INVEST se bude konat v pavilonech E a 
V, souběžně s ním se uskuteční i Stavební ve-
letrhy Brno.  

                                                                 ( r š )  
 

Více v dubnovém vydání Moderní obce, které 
se bude expedovat už příští týden. 

ISSS 2007 se bude opět konat v královéhradec-
kém centru Aldis.                                Foto: archív  

Z loňských ukázek protipovodňových opatření.   
                                                             Foto: archív  

http://www.moderniobec.cz
http://www.smocr.cz/formRegistration.aspx
http://www.cert.cz
http://ib.ihned.cz/predpl/a/nazk.php?idkamp=iHNed&tit=MO
http://predplatitel.ihned.cz
http://www.isss.cz
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Cesty městy: Už jste se přihlásili? 
Až do 31. května Nadace partnerství přijímá 

přihlášky do 6. ročníku soutěže ve zklidňování 
dopravy ve městech a obcích, která byla letos 
vyhlášena pod novým názvem Cesty městy. 
Do soutěže se mohou města a obce hlásit  
s dopravními řešeními, která byla zkolaudová-
na v roce 2003 a později.  

Důležitou podmínkou je prokazatelné zvýše-
ní bezpečnosti všech účastníků provozu, 
zejména chodců a cyklistů, a příznivý vliv na 
životní prostředí v okolí. Statutární orgány 
měst a obcí mohou použít elektronickou při-
hlášku na webu Nadace Partnerství 
www.nadacepartnerstvi.cz/cestymesty. Tam si 
lze ve formátu .pdf také stáhnout podrobné 
soutěžní podmínky, případně se i seznámit se 
soutěžními návrhy včetně fotodokumentace 
z předchozích ročníků a porovnat je s projek-
ty, jejichž přihlášení do soutěže obce a města 
zvažují. Hlavním mediálním partnerem soutě-
že je měsíčník Moderní obec, který v jejím 
rámci opět udělí zvláštní cenu za řešení, ve 
kterém se funkčnost nejlépe skloubila s este-
tickou úrovní. 

V Bruselu jako doma 
Až do 1. května potrvá ve foyer Krajského 

úřadu Jihočeského kraje výstava fotografií 
Romana Růžičky s názvem V Bruselu jako 
doma. Je uspořádána u příležitosti oslav  
50. výročí podpisu Římských smluv a předsta-
ví nejen bruselské pamětihodnosti, ale i všední 
den v belgickém hlavním městě a evropských 
institucích. »Chtěli jsme Jihočechům dát  
k 50. výročí podpisu Římských smluv a také 
ke třetímu roku České republiky v Evropské 
unii pěkný dárek a zvolili jsme formu fotogra-
fické výstavy,« řekla při vernisáži v pondělí 
26. března vedoucí Europe Direct Lenka 
Housková. Vstup na výstavu je zdarma. 

V Písku hledají dobrovolníky 
Sociálně psychologické centrum Arkáda 

v Písku chystá na 13. až 15. dubna školicí 
seminář pro dobrovolníky starší 18 let v pro-
gramu Pět P. Ten je preventivním volnočaso-
vým programem pro děti, které jsou nějakým 
způsobem znevýhodněné. »Mohou to být děti 
se zdravotním, ale i sociálním postižením 
(například děti, jimž zemřel jeden z rodičů 
nebo které mají mnoho sourozenců a nikdo na 
ně nemá čas),« přibližuje program jeho písec-
ká koordinátorka Magda Pavlíčková. 

Principem programu Pět P je vytvoření vzta-
hu mezi takovým dítětem a dospělým dobro-
volníkem. »Společně tráví volný čas tak, jak 
by to dělali kamarádi. Cílem programu je totiž 
právě to, aby dospělý ukázal dítěti, jak s vol-
ným časem naložit, přičemž mu nemá být ani 
rodičem, ani vychovatelem či učitelem, ale 
prostě a jenom kamarádem,« vysvětluje koor-
dinátorka programu.  

Zájemci o dobrovolnictví v programu Pět P 
písecké Arkády se mohou hlásit v jejím sídle 
na Husově náměstí 2 v Písku nebo na tel. čís-
le: 382 211 300, případně na e-mailové adrese 
info@arkada-pisek.cz . 

Přední poradenské firmy jednaly v Praze 
Pokračovat v expanzi do dalších států Evro-

py je jedním z hlavních závěrů summitu evrop-
ských poradenských společností sdružených  
v E-I Consulting Group, které se uskutečnilo 
v první polovině března v Praze. E-I Consul-
ting Group (viz www.ei-consultinggroup.com) 
vznikla v roce 1987 a jako spolupracující sku-
pina poradenských firem (národních lídrů 
v tomto segmentu trhu) má ambici rozšířit své 
aktivity do všech zemí Evropské unie. Jejími 
členy jsou společnosti Berenschot Groep 
(Nizozemsko), Doradca Consultants (Polsko), 
Hypodomi Consulting (Řecko), IFOK 
(Německo), Implement MP (Švédsko), Orga 
Consultants (Francie), Praxi (Itálie), 
M.C.TRITON (Česká republika, Slovenská 
republika, Bulharsko).  

Na pražském setkání byla rozšířením aktivit 
skupiny do Rakouska a Rumunska pověřena 
česká poradenská společnost M.C.TRITON. 
»V první fázi si v obou těchto zemích provede-
me důkladný průzkum a následně se rozhodne-

me, zda s nabídkou členství v E-I Consulting 
Group oslovíme některou z lokálních poraden-
ských firem, nebo zda tam otevřeme vlastní 
pobočku,« uvedl v této souvislosti Luděk Pfei-
fer, jednatel M.C.TRITON.  

Jednou ze zásad a výhod skupiny E-I Consul-
ting Group je sdílení lokálních zkušeností  
v jednotlivých segmentech, které vedou ke 
zdokonalování poradenských postupů. V rámci 
letošní E-I Academy si budou členské společ-
nosti vyměňovat know-how z oblasti pojišťov-
nictví s cílem inovovat společné produkty pro 
tuto skupinu klientů. E-I Academy se uskuteční 
během září v Praze.  

Členové skupiny E-I Consulting Group se na 
svém setkání v Praze rozhodli napřesrok uspo-
řádat celoevropskou soutěž o nejlepší projekt  
v oblasti Corporate Social Responsibility (Spo-
lečenská zodpovědnost firem) s cílem podpořit 
sociální chování firem v národním i meziná-
rodním měřítku. 

( t z )  

Ekologické veletrhy Brno osloví i města a obce 
Pod společnou hlavičkou Ekologické ve-

letrhy Brno se po loňské úspěšné premiéře, kdy 
se na brněnském výstavišti sešly ve stejném 
termínu, se letos ve dnech 29. až 31. května 
opět společně uskuteční mezinárodní vodohos-
podářská výstava VODOVODY-KANALIZA-
CE a mezinárodní veletrh technologií pro tvor-
bu a ochranu životního prostředí ENVIBRNO. 
Součástí Ekologických ve-
letrhů znovu bude také 
projekt Ochrana před po-
vodněmi, a to ve stejném 
formátu, v jakém se před-
staví už v dubnu na mezi-
národním veletrhu inves-
tičních příležitostí URBIS 
INVEST (viz str. 2 v tomto 
vydání elektronického 
zpravodaje Moderní obce). 

Jak včera v Praze uvedla 
vedoucí manažerka Ekolo-
gických veletrhů Brno Ing. Jana Ostrá ze spo-
lečnosti Veletrhy Brno, a.s., k novinkám letoš-
ního ročníku patří to, že vedle osvědčených 
tradičních partnerů – Sdružení vodovodů a 
kanalizací ČR (SOVAK) a České protipovod-
ňové asociace, se na přípravě projektu podílela 

i Česká asociace odpadového hospodářství. 
Díky tomu veletrhy budou věnovat mnohem 
více prostoru problematice odpadů.  

Poprvé se na veletrzích rovněž představí 
všichni správci vodních toků v Brně, což může 
být pro odbornou veřejnost i zástupce obcí 
obzvlášť zajímavé v souvislosti s přípravou 
plánů povodí a jejich oblastí.  

Pořadatelé slibují bohatý 
doprovodný program. Do-
minovat mu bude třídenní 
mezinárodní konference 
k aktuálním tématům vod-
ního a odpadového hospo-
dářství i ochrany životního 
prostředí. Hovořit se na ní 
bude o financování ochra-
ny životního prostředí  
z nového Operačního pro-
gramu Životní prostředí a  
o dalších dotačních titulech 

pro firmy i obce a regiony, o nové legislativě 
v oboru vodního a odpadového hospodářství,  
o plánech hlavních povodí v souvislosti s mezi-
národními závazky ČR atd.                          

                                                                 ( r š )  
Více na www.ekologickeveletrhybrno.cz 

Sdružení AgEnDa učí, jak nakládat s odpady 
Jak se může veřejnost zapojit do využití a 

recyklace odpadů? Odpovědi na tuto otázku 
nabízejí zástupci občanského sdružení AgEnDa 
z Českých Budějovic na svých seminářích, 
workshopech, exkurzích a veřejných besedách. 
Děje se tak v rámci projektu Role veřejnosti při 
využití odpadů a recyklací. Projekt je spolufi-
nancován z prostředků EU a uskutečňuje se na 
území Jihočeského a Středočeského kraje od 
loňského října do letošního srpna. 

»Zaměřujeme se na osvětu hlavně u mladé 
generace – jako jsou rodiny s malými dětmi,  

ale i u členů orgánů územních samosprávných 
celků, částečně také zaměstnanců krajských 
úřadů,« uvedl manažer občanského sdružení 
Jan Jareš. Sdružení již distribuovalo přibližně 
do 300 jihočeských a středočeských škol cel-
kem 30 tisíc brožur, které seznamují děti  
s odpadovou problematikou.  

Projekt má zejména zvýšit motivaci cílových 
skupin ke třídění a recyklaci odpadů, a tím i  
k jejich dalšímu využití.                              ( t z )  

Více informací na www.os-agenda.cz nebo  
u Jana Jareše na tel. 602 563 348. 

Z loňských Ekologických veletrhů Brno.  
                                                  Foto: archív 

http://www.moderniobec.cz
http://www.nadacepartnerstvi.cz/cestymesty
mailto:info@arkada-pisek.cz
http://www.ei-consultinggroup.com
http://www.ekologickeveletrhybrno.cz
http://www.os-agenda.cz


28.  3 .  2 00 7 

7/2007                                                                  http://www.moderniobec.cz                                                               strana 4 

MODERNÍ OBEC - PDF SERVIS MĚSÍČNÍKU VYDAVATELSTVÍ ECONOMIA, web: http://moderniobec.ihned.cz. Elektronická příloha časopisu Moderní obec. Vychází jednou za 14 dní. Registrován pod ISSN  
1214-9764. Kontakt na redakci: Moderní obec, Economia, a.s., Dobrovského 25, 170 55 Praha 7. Lýdia Stoupová, šéfredaktorka, tel.: 233 071 408, fax: 233 072 012, lydia.stoupova@economia.cz , Ivan Ryšavý, 
zástupce šéfredaktora, tel.: 233 071 407, ivan.rysavy@economia.cz , Petr Pfleger, manažer inzerce, tel.: 233 071 403, mobil: 603 198 873, petr.pfleger@economia.cz , Renata Němcová, sekretariát, tel.: 233 071 471, 
fax: 233 072 015, renata.nemcova@economia.cz . PŘIHLÁŠENÍ-ODHLÁŠENÍ PDF SERVISU: e-mail: pdf.moderniobec@economia.cz. © Všechna práva vyhrazena. Bez předchozího písemného souhlasu 
vydavatelství Economia, a.s., je zakázána jakákoli další publikace, přetištění nebo distribuce (tištěnou i elektronickou formou) jakéhokoli materiálu nebo části materiálu zveřejněného v tomto PDF servisu. Společnost 
Economia, a.s., využívá agenturní zpravodajství ČTK, která si vyhrazuje veškerá práva.  

Bezpečně do (středočeské) školy 
Středočeský kraj zahájil v pořadí již třetí 

soutěž Bezpečně do školy, zaměřenou tento-
krát na znalost dopravních předpisů na silni-
cích. Projekt navazuje na předchozí dvě soutě-
že věnované znalostem dopravních předpisů  a 
poskytování první pomoci. Patronkou soutěže 
je stejně jako v minulých letech zpěvačka 
Lucie Bílá. První kolo nového internetového 
kvizu začalo 15. března 2007, potrvá 30 dnů  
a je rozděleno na tři věkové kategorie: I. stu-
peň základních škol, II. stupeň základních škol  
a příslušné ročníky víceletých gymnázií a  
III. studenti středních škol. Ve druhém – finá-
lovém kole prověří znalosti nejlepších  
25 soutěžících z jednotlivých kategorií další 
internetová soutěž a připravena je také prak-
tická část. Druhé kolo se uskuteční počátkem 
května 2007 v budově krajského úřadu. Veške-
ré informace včetně propozic soutěže, přihla-
šovacích formulářů a zkušebních otázek jsou 
na adrese: www.bezpecnedoskoly.cz. 

Inovace a veřejný sektor 
Pod názvem Zvyšování konkurenceschop-

nosti aneb Nové výzvy pro rozvoj regionů, 
států a mezinárodních trhů připravuje na dny 
4. až 6. září 2007 Ekonomická fakulta VŠB –
Technická univerzita Ostrava mezinárodní 
vědeckou konferenci. Konference se uskuteční 
v prostorách VŠB–TU Ostrava, přičemž první 
den bude společný pro všechny účastníky, 
zatímco během dalších dnů se bude jednat 
v odborných sekcích. Jednání sekce katedry 
veřejné ekonomiky Ekonomické fakulty bude 
tematicky zaměřeno na Inovace ve veřejném 
sektoru jako faktor rozvoje územních samo-
správných celků.  

Bližší informace a podmínky jsou na  
http://www.ekf.vsb.cz/urceno/verejnost/30-let  . 

Noc s Andersenem už pozítří 
Jen jednou za rok mohou malá mořská víla, 

ošklivé káčátko i cínový vojáček opustit strán-
ky knih a spolu s dětmi prožít pohádková 
dobrodružství. Letos to bude v noci z pátku 
30. na sobotu 31. března, kdy Klub dětských 
knihoven Svazu knihovníků a informačních 
pracovníků na 557 místech v Česku, Polsku, 
Slovensku či Slovinsku připravil Noc 
s Andersenem. Toto noční společné čtení a 
povídání si o knihách pro děti se koná v měst-
ských, obecních i školních knihovnách a také 
v několika školách, družinách, nemocnicích 
nebo domech dětí. Tradiční akce tak zároveň 
učiní tečku za aktivitami knihoven v Březnu–
měsíci internetu, do něhož se letos zapojilo 
390 knihoven. Na řadě míst je pro děti připra-
ven další lákavý večerní a noční program. Na 
řadu přijde i hlasování o nejlepší knihu loň-
ského roku. Více informací najdete na adrese 
http://www.knihovnabbb.cz/cz/noc_s_andersenem. 

Velké teplárny, nebo kotle pro každý dům či byt? 
Snaha občanů či bytových družstev, spole-

čenství vlastníků bytových jednotek apod. 
odpojovat se od centrálního zásobování teplem 
(CZT) objektivně existuje, byť zatím nejde  
o nikterak masovou záležitost. Rozhodování, 
zda zůstat u CZT, či zda se od něho odpojit, 
může možná poněkud paradoxně ovlivnit i 
letošní velice mírná zima. Lidé za dodávky 
tepla a teplé vody z CZT při konečném letoš-
ním celoročním vyúčtování sice zřejmě ušetří, 
ale do budoucna asi ne tolik, kolik očekávají.  

Konečnou cenu tepla totiž určuje i jeho spo-
třeba. Na konci každého roku se vytváří cena 
pro rok příští. Jejím základem jsou i stálé ná-
klady, jejichž podíl na ceně 1 GJ tepla určuje 
množství dodaného tepla. Při tuhé zimě a velké 
dodávce tepla se stálé náklady rozdělí na více 
dodaného tepla a jejich výše v ceně je nižší. 
Naopak při teplé zimě 
zůstávají stálé náklady 
stejné, ale rozdělí se 
na méně dodaného 
tepla, čímž se jejich 
výše v ceně tepla zvy-
šuje. I proto letos mů-
že dojít ke zvýšení 
ceny tepla, což by dál 
motivovalo současné 
zákazníky tepláren po-
řizovat si do domů  
a bytů vlastní zdroje 
tepla. 

Takový krok již 
udělalo společenství 
vlastníků bytových 
jednotek ve čtyřpod-
lažním panelovém 
domě v ulici Květnové revoluce v Liberci- 
-Pavlovicích. Vytápění celého domu je tam 
zajištěno elektrokotly Rejnok 9kW umístěnými 
v chodbách bytů v prvních dvou podlažích. 
Vodu v těchto podlažích ohřívají elektrické 
bojlery zabudované na WC. V horních podla-
žích se k ohřevu vody používají plynové turbo-
kotle Protherm Panter 24KTV. 

Podle člena společenství vlastníků Vítězslava 
Kvapila průměrné náklady tohoto řešení na byt 
činily 55 až 65 tisíc korun a při současné ceně 
tepla v Liberci (532 Kč/GJ) by se měly vrátit 
za zhruba tři až tři a půl roku. 

Naopak například jednatel skupiny MVV 
Energie CZ Ing. Václav Hrach, Ph.D., považu-
je CZT za jeden z nejekologičtějších, ale i 
nejhospodárnějších způsobů vytápění urbanis-
tických celků. Připomíná, že cena tepla se od-
víjí od ceny paliv. Pokud se tedy cena tepla 
zvyšuje, pak palivo už podražilo a bude dražší  
i pro individuální vytápění. »Také ceny zemní-
ho plynu budou v budoucnu pro menší kotelny 
méně výhodné než ceny pro velké odběratele, 
jakými jsou například i teplárny,« varuje inže-
nýr Hrach.  

Ministerstvo životního prostředí upozorňuje, 
že náhradní řešení za odpojování od CZT 
v dané lokalitě zejména nesmějí vést k překra-
čování platných imisních limitů. Pokud by 
však odpojování začalo nabývat výraznější 
rozměr, pak by se neúměrně zvyšovala cena 
tepla pro odběratele, kteří se od CZT neodpoji-
li. To by opět posílilo snahy o odpojování a 
nakonec mohlo způsobit i nežádoucí rozpad 
sítě CZT.  

Mgr. Pavel Kaufmann, tiskový mluvčí Teplá-
renského sdružení ČR, tvrdí, že o budoucnosti 
centrálního zásobování teplem nemusí rozho-
dovat ani tak velikost sídla, jako hustota osíd-
lení. »Téměř v každém městě nad 2000 obyva-
tel u nás najdete soustředěnou zástavbu s byto-
vými domy, které lze vytápět centrálně z jedné 
menší či větší kotelny. Obzvláště dnes, kdy se 

klade důraz na využití 
místních obnovitel-
ných a druhotných 
zdrojů energie a sou-
časně na úspory, se 
možnost rozvoje CZT  
i v menších obcích 
dále rozšiřuje. Ostatně 
takhle začínala řada 
dnes téměř mamutích 
soustav v Praze, Ostra-
vě, Brně a dalších 
velkých městech,« říká 
Mgr. Pavel Kaufmann. 
Posledním příkladem 
podle jeho slov je Jih-
lava, kde došlo  
k centralizaci zásobo-
vání teplem. Nejdříve 

to byly blokové kotelny pro jeden dva bytové 
domy. Pak se jich několik spojilo pro celé síd-
liště. Vývojem se dospělo k závěrům, že efek-
tivnější bude jeden velký zdroj a několik špič-
kových záložních zdrojů pro několik sídlišť 
dohromady. Mezi sídlišti pak vzniká prostor 
pro připojování další bytové zástavby, včetně 
rodinných domků, v okolí páteřních rozvodů a 
sítě se zahušťují. 

»Synergické efekty, jednotná cena tepla, 
ekologicky šetrná výroba tepla s možností 
kombinované výroby tepla a elektřiny a využití 
obnovitelných a druhotných zdrojů energie – to 
je to, co dnes slyšíme v mnoha obměnách od 
našich politiků na každém kroku. K tomu již 
teplárenství u nás od 20. let minulého století 
přirozeným vývojem došlo samo. Umožnila to 
i malá technická revoluce v použití nových 
technologií a materiálů v teplárenství v posled-
ních dvou desetiletích,« uzavřel mluvčí Teplá-
renského sdružení ČR. 

                                            ( r š )  
 
K témuž více v dubnovém vydání Moderní 

obce, které se bude expedovat už příští týden. 

Společnost TERMO Děčín, a.s., člen skupiny MVV 
Energie CZ, využívá k centrálnímu zásobování 
teplem geotermální energii.                Foto: Jiří Pírko 
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